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Uprzejmie dziękuję za odpowiedź udzieloną mi pismem z dnia 7 sierpnia 2009 r. 
(nr BM-4002/09, DIRS-V-05-27/09) na moje wystąpienie z dnia 24 czerwca 2009 r. 
dotyczące informatyzacji sal sądowych. 

Z satysfakcją zapoznałem się z informacjami, dotyczącymi zaawansowania 
procesu legislacyjnego mającego na celu zastąpienie w postępowaniu cywilnym 
tradycyjnej formy utrwalania poszczególnych czynności procesowych metodą 
nowoczesnych rozwiązań technologicznych, które pozwalają na utrwalenie własnych 
sformułowań uczestników postępowania poprzez zapis audio lub audio - wideo. 

W odpowiedzi powyższej wskazano jednocześnie, iż w procedurze karnej już 
obecnie możliwe jest utrwalanie za pomocą odpowiednich urządzeń rejestrujących 
dźwięku i obrazu z prowadzonych czynności - na podstawie art. 147 § 2 K.p.k. Nie 
wynika z niej natomiast, aby w zakresie postępowania karnego planowane były zmiany 
jeśli chodzi o wykorzystanie nowoczesnych rozwiązań technicznych podczas rozpraw 
sądowych. 

W mojej ocenie, niezależnie od treści art. 147 § 2 K.p.k., wskazane byłoby, aby 
rozwiązania projektowane do wprowadzenia w procedurze cywilnej, a mianowicie 
zastąpienie tradycyjnego protokołu zapisem audio i ewentualnie wideo, dotyczyły także 
procedury karnej, w tym zwłaszcza na etapie postępowania przed sądem. 

Wyrażam bowiem przekonanie, iż rejestrowanie przebiegu posiedzeń sądowych 
w sprawach karnych przy pomocy odpowiednich urządzeń elektronicznych służyłoby 
także w sprawach karnych zarówno wymiarowi sprawiedliwości jak i stronom, ich 
obrońcom i pełnomocnikom, wzmacniając gwarancje procesowe i podnosząc jakość 
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orzekania. Wprowadzenie takiego zapisu zwiększyłoby gwarancje praworządności, 
pozwalając sądowi na orzekanie w oparciu o materiał zgodny z tym, co w 
rzeczywistości zdarzyło się w ramach dokonywanych czynności procesowych a także -
docelowo powinno przyczynić się do usprawnienia biegu postępowania . 

Przedstawiając powyższe uwagi zwracam się uprzejmą prośbą do Pana Ministra o 
zajęcie stanowiska dotyczącego potrzeby wprowadzenia do procedury karnej 
odpowiednich zmian, zmierzających do zastąpienia protokołu rozprawy zapisem 
elektronicznym. 


